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Przeniesienie nauczyciela szkoły 

Opracował i zaktualizował: Michał Łyszczarz, prawnik, główny specjalista w Wydziale Oświaty w Urzędzie 

Miasta w Dąbrowie Górniczej, współautor komentarza do Ustawy o systemie oświaty oraz wielu publikacji 

z zakresu prawa oświatowego 

Podstawa prawna: 

 Ustawa z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta nauczyciela (t.j. Dz.U. z 2019 r. poz. 2215 

ze zm.), 

 Ustawa z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę Prawo oświatowe 

(Dz.U. z 2017 r. poz. 60 ze zm.), 

 Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 30 kwietnia 2002 r. w sprawie wysokości 

i warunków wypłacania świadczeń urzędnikom państwowym przeniesionym do pracy 

w innej miejscowości (Dz.U. z 2002 r. Nr 66 poz. 597). 

Karta nauczyciela (dalej: KN) umożliwia przeniesienie pracownika pedagogicznego z jednej 

szkoły do drugiej zarówno za jego zgodą, jak i z inicjatywy pracownika. Co istotne, od 1 

września 2019 r. przeniesienie jest możliwe wyłącznie w przypadku nauczycieli 

zatrudnionych na podstawie mianowania, ponieważ 31 sierpnia 2019 r. przestaje 

obowiązywać art. 220 ust. 1 pkt 1 Ustawy Przepisy wprowadzające ustawę Prawo 

oświatowe, zgodnie z którym przepisy dotyczące przeniesienia dotyczyły również 

nauczycieli zatrudnionych na podstawie umowy o pracę na czas nieokreślony. 

Przeniesienie nauczyciela za jego zgodą lub z jego inicjatywy 

Zgodnie z art. 18 KN nauczyciel zatrudniony na podstawie mianowania może być 

przeniesiony na własną prośbę lub z urzędu, za swoją zgodą, na inne stanowisko w tej samej 

lub innej szkole, w tej samej lub innej miejscowości, na takie samo lub inne stanowisko. 

W tym trybie, czyli za zgodą lub na wniosek nauczyciela, przeniesienie nie jest ograniczone 

czasowo. Nauczyciel może zostać przeniesiony bezterminowo, jak również przeniesienie 

może zostać dokonane do innej miejscowości. Co istotne, przeniesienia nie można dokonać 

bez zgody nauczyciela. Nauczyciel może więc zablokować takie przeniesienie, jeżeli uzna, 

że jest ono dla niego niekorzystne. Może też sam wystąpić z inicjatywą przeniesienia, lecz 

nie jest ona wiążąca dla organu, który przeniesienia dokonuje. 

W myśl art. 18 ust. 4 KN przeniesienia nauczyciela do innej placówki dokonuje dyrektor tej 

szkoły, do której nauczyciel ma być przeniesiony, po zasięgnięciu opinii organu 

prowadzącego szkołę i za zgodą dyrektora szkoły, w której nauczyciel jest zatrudniony. 



Aby czytać dalej, potrzebujesz pełnego dostępu.
Przeglądaj wszystkie materiały w ramach abonamentu lub prenumeraty.

Korzyści:

• nielimitowany dostęp do treści,
• aktualizacje materiałów w niezbędnikach, nawet do 2 razy w tygodniu,
• e-czasopisma w nowej, wygodnej formie,
• dodatkowe materiały i wzory dokumentów do pobrania,
• dostęp do porad cenionych ekspertów i praktyków,
• zniżki na kolejne produkty, szkolenia i webinary

i znacznie więcej…

Zamów na: www.oficynamm.pl
lub skontaktuj się z nami: 800 702 902, bok@oficynamm.pl


